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Studienævn for Cand.negot.-studier 

Referat af møde den 22. september 2022 

Lysningen, st., 12:00-15:00 
 
Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Alev Kuruoglu, Sibilla Di 
Guida, Søs Elisabeth Syberg Verhoef, Emma Fry Kjær, Karoline Puggaard Olsen, 
Elvira Mikkeline Nordgren.   
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Heidi Bruusgaard Madsen, 
studiesekretær Charlotte Astrup Granly og studienævnssekretær Mia Fenat 
(referent). 
Afbud: Klaus Geyer og Didde Møller Lauridsen.  
Inviteret: Morten Vestergaard-Lund (fra kl. 14 til 14:20 til behandling af punkt 10.2). 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 25. august 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 25. august 2022 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1 Formanden har svaret Det Humanistiske Fakultetet, at Negot. 

udelukkende ønsker en unitest i forbindelse med kvote 2 optaget i 2023. 

Kvote 2 optaget skal således ikke også omfatte en fagspecifik test, dels fordi 

det ikke giver mening at have en fagspecifik test henset til årets lave optag, 

dels fordi udbyttet af en sådan test er for lavt og ressourcetrækket for stort. 

Studienævnet udtrykte enighed med formandens beslutning om at lade den 

fagspecifikke test udgå af kvote 2 optaget 2023.  

 

3.a.2 SDU Valg 2022 finder sted den 22.-23. november 2022 og formanden 

opfordrede interesserede til at orientere sig på mitsdu.dk/valg.  

 

3.a.3 Formanden har holdt et møde med Carsten Nielsen (chefkonsulent i 

DJØF), der har et stort kendskab til det danske arbejdsmarked og til 

industriens efterspørgsel af erhvervskompetencer. Mødets formål var både 

at drøfte Negot’s udviklingspotentiale set i forhold til arbejdsmarked og 

drøfte en samlet kommunikationsindsats for Negot. Det er tanken, at Negot.-

uddannelsen skal promoveres ved at de gode historier fortælles og 

udbredes bl.a. gennem rollemodeller. Formanden opfordrede nævnets 

medlemmer til at henvende sig, hvis man har kendskab til negot.’er, der kan 

fungere som rollemodeller. Det er vigtigt, at der også er kvindelige 

rollemodeller i forhold til afklaring af kompetencer.  
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3.a.4 Det Humanistiske Fakultet skal i gang med at opdatere studiesiderne 

på SDU.net, og der skal udpeges en VIP’er og en studerende til at indgå i 

arbejdsgruppen omkring opdatering af Negot.’s studieside. Formanden 

oplyste, at han selv allerede har meldt sig og spurgte blandt 

studenterrepræsentanterne i studienævnet, hvem der har lyst til at indgå i 

arbejdsgruppen. Her meldte Karoline Puggaard Olsen sig.  

 

3.a.5 Klaus Geyer har ansøgt om midler til dækning af transportudgifter for 

tre Negot.-studerendes ekskursion til København den 12. oktober 2022. 

Ekskursionen omfatter besøg til det Dansk-Tyske Handelskammer, Den 

Tyske Ambassade og Goethe-Institut, Dänemark. Udgifterne beløber sig til 

1200 DKK, som studienævnet gerne vil betale.   

 

3.a.6 Formanden spurgte nævnet, om der er opbakning til at lave et fagligt 

og socialt arrangement for de studerende, hvor freelancejournalist og 

tidligere pressechef for det danske ishockeyherrelandshold, Michael Søvsø, 

inviteres til at holde foredrag om moderne kommunikation og brug af sociale 

medier (med ishockey som case). Et enigt studienævn støttede forslaget 

med 10.000. DKK til foredragsholder.   

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser. 

 

4. Valg af ny næstformand i studienævn for Cand. negot.-studier 

De studerende i studienævnet valgte Søs Elisabeth Syberg Verhoef til 

studienævnets næstformand. Valget af næstformand vil blive meldt ind til 

Fakultetet.  

 

5. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 27 sager.  

 

6. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet. 

 

7. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet.  

 

8. Sager til behandling: Studieordninger 

8.1 Studienævnet behandlede høring af fagbeskrivelser under 

samarbejdsaftalen SAMF og HUM.  

 

Studienævnet bemærkede, at teksten, som ønskes fjernet under Teaching 

Methods i fagbeskrivelsen for Globalization Processes, er med til at sikre, at 

underviser har metodefrihed. Studienævnet godkendte dog ændringen ud 
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fra hensynet om ikke at forvirre studerende fra andre studier, der tager faget.  

Studienævnet godkendte ligeledes forslag om ændring i Leadership and 

Organizational Communication, hvor antal af undervisningsuger justeres og 

onlineundervisning fjernes. 

 

8.2 Studienævnet godkendte forslag om, at gøre det muligt at supplere med 

op til 10 ECTS i løbet af KA negot.-uddannelsens første år. Ændringen ligger 

fin i tråd med Vademecum i forhold til oprettelsen af fag på 10 ECTS, og 

giver større fleksibilitet ved at kurser, der ligger på forårssemesteret nu også 

kan indgå i listen over mulige suppleringsfag.  

 

8.3 Fagansvarlig i Interkulturel kommunikation (engelsk) har fremsendt 

ønske om at ændre censurformen i faget, fra ekstern til intern censur. 

Studienævnet afviste forslaget for nuværende med den begrundelse at sikre 

mængden af ekstern censur på BA negot.-uddannelsen. 

 

9. Sager til behandling kvalitetspolitik 

9.1 Studienævnet godkendte det reviderede årshjul 2022, som nu er 

opdateret med enkelte handlepunkter fra Uddannelsesberetningen samt 

mødedatoer. 

 

9.2 Det Humanistiske Fakultet har indkaldt 

undervisningsevalueringsrapporter for BA og KA negot. i foråret 2022. 

Formanden oplyste, at han er ved at færdiggøre rapporterne ud fra 

studienævnets behandling af undervisningsevalueringerne i juni måned. 

Disse vil blive sendt ind til Fakultetet. 

 
Studienævnet drøftede den nuværende evalueringsstrategi og besluttede, 

at fortsætte med den nuværende strategi og bevare de nuværende 

spørgsmål til evaluering, herunder også fritekstfeltet, hvor studerende med 

egne ord kan kommentere på afviklingen af et fag.  

 

Emma Fry Kjær og Elvira Mikkeline Nordgren rejste spørgsmålet, om det 

er muligt at få et separat fritekstfelt, hvor kun øvelsestimer evalueres, f.eks. 

kommunikationen instruktor og underviser imellem.  

Denne evaluering går nemt tabt, hvis den skrives ind i den øvrige 

undervisningsevaluering. 

 

Christian Heyde- Petersen påpegede, at man med et sådant fritekstfelt 

risikerer, at en instruktor bliver udstillet, hvilket på ingen måde er ønskeligt.   

 

Studienævnet besluttede at undersøge nærmere ved Fakultetet, om det er 

muligt at få lavet et fritekstfelt, f.eks. ”Har du andre kommentarer til fagets 

tilrettelæggelse (øvelseshold, feedback m.m.)”, således at evalueringen 

ikke går på instruktor.  
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9.3. Studienævnsformanden orienterede overordnet om Danmarks 

studieundersøgelse. Undersøgelsen indeholder store mængder af data, der 

vil blive behandlet i studienævnet trinvis.    

 

9.3.1 Danmarks studieundersøgelse - Studieintensitet 

Studieintensiteten er gået frem på både BA negot. (fra 32 til 35 timer) og på 

KA negot. (fra 28 til 34 timer), hvilket studienævnet finder positivt. 

Fremgangen kan måske tilskrives de fagbeskrivelsesændringer, som 

studienævnet tidligere har iværksat for netop at øge studieintensiteten. 

Studienævnet bemærkede dog, at undersøgelsens respondenter kan svare 

ud fra forskellige fortolkninger af spørgsmålene, de stilles, hvorfor resultatet 

er usikkert.   

 

9.3.2 Danmarks studieundersøgelse - Evaluering af hele uddannelser 

Formangen gennemgik resultaterne for evaluering af hele uddannelser. 

Formanden fremhævede de resultater, der stikker ud i undersøgelsen på 

både BA og KA negot.-uddannelsen: 

 

- Nogle studerende oplever mangel på sammenhæng mellem fagene. 

Negot. er en kombinationsuddannelse, der går på tværs af HUM og 

SAMF, modsat f.eks. medicinstudiet, hvorfor det nødvendigvis vil være 

sådan, at man skal ind i studiet førend en vis sammenhæng opleves. 

Studiestartsgruppefacilitatorerne arbejder i studiegrupperegi for at 

tydeliggøre en sammenhæng ved at henvise til forløbsmodellen i 

studieordningen. Dertil kommer, at der er planlagt 

studieordningsændringer, der vil føre til en opfattelse af større 

sammenhæng fagene imellem.  

- Nogle studerende mangler feedback. Dette er dog løst på 

Humanioradelen, hvor feedback nu er indskrevet i fagbeskrivelser som 

følge af den nye normaftale for undervisere på Humaniora. 

Studienævnet bemærkede, at fastlærerdækningen på fagene kan have 

en betydning og opfordrer til, at studerende, der ønsker feedback, 

henvender sig til undervisere i SAMF-fag, hvor feedback ikke er 

indskrevet.  

- Den praktiske anvendelighed skal være tydeligere. Studienævnet 

bemærkede hertil, at Negot. er en akademisk uddannelse, hvor fagene 

også skal have en akademisk dybde.  

Der blev holdt pause kl. 13:10-13:20 

 

9.4. Studienævnet foretog en decentral evaluering af studiestarten på Negot 

ved at gennemgå de skriftlige evalueringer, som studienævnet har 

modtaget.   

 

Studiestarten på KA negot. er generelt gået rigtig godt, men to timer til 

diverse oplæg giver et for komprimeret programmet, hvor oplæggene hastes 

igennem. Introprogrammet kan med fordel udvides til at vare en hel dag, 
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hvilket studienævnet besluttede skal iværksættes allerede fra næste 

studiestart. Flere KA negot.-studerende savner sociale arrangementer, 

hvilket studienævnet vil tage med videre.  

 

Der har også været en god studiestart på BA negot.-uddannelsen, hvor 

tutorerne har haft stort fokus på at få alle nye studerende til at føle sig trygge. 

Studiestarten næste år kan forbedres ved at rusturen ikke ligger i direkte 

forlængelse af studiestarten, og at planlægningen går tidligere i gang. Det 

overvejes, om rusturen skal gennemføres i studieregi fra næste år. Det er 

vigtigt, at der også afsættes god tid til sammensætning af studiegrupper, og 

der må meget gerne indtænkes mingling på tværs af årgangen og gerne på 

tværs af uddannelsen.  

 

Elvira Mikkeline Nordgren oplyste, at de nye BA negot.-studerende også i 

en anonym spørgeskemaundersøgelse har givet meget positiv feedback på 

studiestarten.  

 

Studienævnsformanden spurgte til udgifter til leje af lokation, da 

studienævnet ikke har modtaget ansøgning om midler hertil.   

 

Elvira Mikkeline Nordgren svarede, at UN foreløbigt har lagt ud for rusturen, 

men at regningen er sendt ind til SDU for at se, hvor meget der kan dækkes.  

 

Formanden oplyste, at studienævnet tidligere har givet et tilskud på 20.000 

til transport og leje af lokation. Studienævnet ønsker også i år at betale   

20.000 DKK til dækning af udgifter til transport og leje af lokation.   

 

9.5 Studienævnsformanden gennemgik eksamensevaluering S22. Det ser 

overordnet pænt ud på både BA og KA negot. Fagene 

Virksomhedsøkonomi, International økonomi 2 og Statistik har en lavere 

beståelsesprocent. Det gør dog ikke noget at nogle fag er sværere end 

andre, så længe beståelsesprocenten ikke er foruroligende lav. Det blev 

bemærket, at Mundtlig kommunikation 2 (Engelsk) har en median på 12, 

hvilket er flot. Studienævnet havde ingen yderligere kommentarer til 

eksamensevalueringen S22.  

 

10. Andre sager til behandling 

10.1 Ansøgning om midler (honorar) til to gæsteforelæsere fra hhv. Orifarm 

og Aarhus BSS i faget Negotiang Globally (English) blev imødekommet.   

 

10.2. Morten Vestergaard Lund (MVL) præsenterede nævnet for SAMFs 

ønske om at opnå AACSB akkrediteringen. AACSB står for Association to 

Advance Collegiate Schools of Business, og er en international akkreditering 

med fokus på det erhvervsøkonomiske område i forhold til forskning, 

uddannelse og samarbejde. AACBS er et internationalt anerkendt 

kvalitetsstempel og et reelt konkurrenceparameter i forhold til rekruttering og 

samarbejdsparametre.  Akkrediteringen fokuserer på uddannelsers indhold 

snarere end hovedområdetilknytning, og da Negot. har en høj andel af fag 
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inden for det erhvervsøkonomiske felt, er både bachelor- og 

kandidatuddannelsen omfattet af akkrediteringsprocessen.  

 

Helt konkret kræver AACSB, at der systematisk arbejdes med at forbedre 

uddannelser og via såkaldte direkte og indirekte målinger sikres, at 

studerende i forhold til fastlagte læringsmål opnår det ønskede 

læringsudbytte. 

 

MVL præsenterede studienævnet for forslag til, hvordan Negot. kan levere 

til akkrediteringsprocessen i forhold til de direkte og indirekte målinger på 

både BA og KA negot-uddannelsen. MVL oplyste, at SAMF i videst muligt 

omfang vil levere, dog med sparring fra studieleder og Det Humanistiske 

Fakultetssekretariat. Studienævnet vil blive inddraget i processen med 

henblik på stillingtagen og anvendelse af resultater, der kan bruges til 

udvikling af uddannelsen. Opgaven skal gentages hvert 3.-4. år.  

 

Det blev aftalt, at MLV færdiggør forslag til læringsmål og målinger, som 

cleares med studieleder.  

 

10 Eventuelt 

Intet til punktet.  

 

 
Mødet sluttede kl. 14:30.  
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


